

## 莱芜市人民政府

### 关于支持莱芜钢铁集团有限公司发电项目 申请清洁发展机制项目的意见

莱芜钢铁集团有限公司：

经审查，你公司于2004年8月24日上报的《关于请求支持莱芜钢铁集团有限公司发电项目申请清洁发展机制项目的请示》收悉。你公司7个节能减排项目有利于实现温室气体减排，符合《清洁发展机制项目运行管理暂行办法》要求，经研究，同意支持你公司7个项目申请CDM项目。

莱芜钢铁集团有限公司燃气-蒸汽联合循环发电项目(CCPP)、干熄焦(CDQ)发电项目、莱钢股份公司富余煤气发电项目、银山型钢公司富余煤气发电项目、以及 $2 \times 1,880 \text{ m}^3$ 、 $1,000 \text{ m}^3$ 、 $900 \text{ m}^3$ 高炉煤气余压透平发电(TRT)项目等7个项目均符合产业结构调整的需要，有利于废热、废气以及余压的回收利用，有利于本地区经济发展和环境保护，具有良好的环保和社会效益，符合可持续发展和循环经济的战略思想，作为当地政府，我们完全支持你公司申报清洁发展机制项目。

莱芜市人民政府（盖章）

二〇〇四年九月十六日

The Opinion on Supporting Power Generation Projects of Laiwu Iron and  
Steel (Corp.) Co., Ltd. to Apply as CDM Projects by People's  
Government of Laiwu City

To Laiwu Iron & Steel Group Corp.:

After the examination and research, we have received the < The Letter about Requesting Instruction to Begin the Clean Development Mechanism Work >. The seven saving energy and emission reduction projects could contribute to the greenhouse gas emission reduction, and are in compliance with the requirements of <The Provisional Regulation for Clean Development Mechanism Project Operation>. After examination and research, we agreed to support those seven projects to apply CDM projects.

The seven projects as Gas-Steam Combined Cycle Power Plant (CCPP) Project, Coke Dry Quenching (CDQ) Waste Heat Recovery for Power Generation Project, Laigang Inc. 25MW Waste Gas Power Generation Project, Yinshan Profiled Iron Co., Ltd. 25MW Waste Gas Power Generation Project, 1000m<sup>3</sup> Blast Furnace Top Gas Pressure Recovery Turbine (TRT) for Power Generation Project, 2×1880m<sup>3</sup> Blast Furnace Top Gas Pressure Recovery Turbine (TRT) for Power Generation Project, 900m<sup>3</sup> Blast Furnace Top Gas Pressure Recovery Turbine (TRT) for Power Generation Project are in compliance with the requirements of industry adjustment, and helpful for the reclaim and utilization of waste heat, waste gas and waste pressure. Also the seven projects will contribute the economic development and environment protection, with positive environment and social profit. The development of those projects is complying with general target of sustainable development and recycling economy. As the local government, we completely support those projects to apply as CDM projects.

People's Government of Laiwu City.  
16<sup>th</sup> September 2004